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Gombos (MFE): Ne asteptam sa obtinem peste 3 miliarde de euro pentru programe

de inovare si digitizare, din 2021

România ar putea beneficia de o alocare de peste 3 miliarde de euro, începând din anul 2021, destinata

companiilor care dezvolta proiecte de inovare si digitizare, a declarat, miercuri, directorul general pentru

Programe Europene Competitivitate din MFE, Svetlana Gombos, la o conferinta privind viitorul pietei

digitale din România. 

Reprezentantul MFE a precizat însa ca suma totala avansata este una neoficiala.

"În ceea ce priveste partea privata, e un pic mai complicat, pentru ca am avut o alocare destul de mica, dar chiar si

asa, dupa primul apel de clustere IT, am gasit resurse si am mai lansat un apel si vedem ca pâna în acest moment

piata raspunde, este de peste 10 ori suprasubscris apelul de proiecte, deci apetitul pietei este fenomenal. Nu ca nu

sunt bani, vor fi bani în urmatoarea perioada, asa cum arata negocierile, si, din informatiile noastre, din discutiile

pe care le avem, alocarea ar fi cel putin dubla pe partea de inovare si digitizare. Desigur, este o cifra neoficiala si

mai e mult pâna acolo, dar ne asteptam ca la nivelul programului nostru de inovare si digitizare sa mergem la peste

3 miliarde de euro (începând din anul - n. r.) 2021. Deci, pregatiti-va, ca bani vor fi! Gânditi-va ce doriti sa faceti,

cum puteti sa ajutati economia, încercati sa fiti la curent cu ceea ce se doreste la nivel european si, cu siguranta,

veti putea fi partenerii nostri!", le-a transmis Svetlana Gombos participantilor la conferinta.

Pe de alta parte, oficialul MFE a precizat ca 11 spitale si cinci unitati pre-spitalicesti vor fi legate în sisteme de big

data.

"Dincolo de partea de guvernare, ne adresam tot autoritatilor publice în partea de e-uri. Cu e-sanatate,

telemedicina, vom lega 11 spitale si cinci unitati pre-spitalicesti în sisteme mari de big data, care vor putea oferi

telemedicina în viitor. Încercam sa facem tot ceea ce tine de noi ca sa facem pasi, adica începe sa se vada, desi

asteptarile la început au fost destul de pesimiste, totusi încercam si ne miscam, si chiar reusim. Avem partea de

cyber, unde deja avem doi aplicanti. Avem partea de e-educatie, unde deja intra toate proiectele care au fost

remise, avem proiecte pilot cu catalog electronic, deci totusi ne miscam la nivel national. Pentru interactiunea cu

cetateanul, trebuie create sisteme. La sisteme muncim si încercam sa aducem toate entitatile, pentru a aduce catre

cetatean servicii publice", a mentionat Svetlana Gombos.

Aceasta a precizat ca toate institutiile guvernamentale din România trebuie conectate digital, pentru a putea realiza

e-guvernarea, astfel ca o informatie sa nu fie introdusa de mai multe ori în sistem.

"În ceea ce priveste digitalizarea, desigur ca noi suntem un instrument, numai ca noi pregatim totusi autoritatile

statului pentru a face fata la interactiunea cu cetateanul. Pentru perioada asta, 2014 - 2020, avem 630 de milioane

de euro adresabili în primul rând autoritatilor statului, în cea mai mare parte, si doar 50 de milioane de euro care au

fost adresate clusterelor inovative de IMM-uri. Nu putem sa vorbim de digitalizare la nivel european daca nu ne

aliniem, deci si noi ca România ar trebui sa fim pregatiti în sensul în care avem o dezvoltare la nivel 4 de

sofisticare, trebuie sa cream big data la nivel national. Vestea este buna, desi la începutul acestui an am crezut ca

strategia nationala de agenda digitala a României a esuat, vedem ca, desi am pornit mai greu, ajungem din urma si

speram ca la finalul lui 2023 sa ne atingem targeturile. Avem deja contracte mari încheiate cu MAI, cu MAE, cu

ONRC, cu Ministerul Muncii, iar acum vestea cea mai buna este ca se pregateste o fisa de la MFP. Ca sa putem sa

facem e-guvernare trebuie sa avem toate aceste entitati puse la un loc, ca o informatie o data introdusa sa nu se mai

introduca a doua oara. Am pornit cu ce era mai important, cu Sistemul Informatic Integrat pentru eliberarea actelor

de stare civila si recuperam ultimii 100 de ani, mergem inclusiv în teritoriu, cu 48 de laboratoare mobile pentru

identificarea tuturor acelor români care din varii motive nu au reusit sa îsi faca un document de stare civila,
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încercam sa legam în sistemele astea de la maternitati, spitale, autoritati ale statului, tot, ca sa putem sa fim

pregatiti", a afirmat Gombos.

În ceea ce priveste banii publici gestionati de MFE, aceasta a dezvaluit ca Ministerul Fondurilor Europene va lansa

în curând alte doua scheme de finantare.

"Cu privire la start-up-uri sunt doua chestiuni. Din experienta noastra, pentru ca noi am avut instrumentul Jeremie

2007 - 2013 dedicat IMM-urilor, stim ca 80% din start-up-uri dispar dupa primul an. Desigur ca este foarte greu sa

iei o decizie cu privire la revolving, pentru ca tie trebuie sa ti se întoarca bani în fond; în momentul în care arunci

niste bani în piata trebuie sa asiguri stabilitatea fondului si modul în care acesti bani vor fi gestionati, în asa fel

încât sa produca si pe viitor. Nu poti sa fie numai apa varsata în nisip. Pe de alta parte, din alocarea 2007 - 2013,

deja s-au întors 100 de milioane de euro în România, care nu mai sunt bani europeni, ci sunt bani românesti, si

avem în acest moment doua scheme pe care le vom arunca în piata, mult mai prietenoase, tot prin Fondul

European de Investitii, care, conform acordului initial, ramâne pentru urmatorii sapte ani alaturi de noi, dar,

nemaifiind fonduri europene, ci bani nationali, nu vom mai respecta toate limitarile impuse de UE, ci vom duce în

piata niste apeluri mult mai prietenoase din punctul asta de vedere. Avem în vedere în primul rând un apel pentru

mid-caps, pentru ca din analiza noastra, pe cei pe care i-am crescut prin Jeremie a trebuit sa îi sustinem în acest

moment, deci avem catalistul, avem elefantul, pe care îl stie toata lumea, este tot firma noastra crescuta prin POS

CCE (Programul Operativ Sectorial 'Cresterea Competitivitatii Economice' - n. r.) si de asemenea vom încerca un

mix pe care îl vom pune la dispozitie în timpul cel mai scurt în urma unui raport pe care ni-l va face Fondul

European, o propunere care e rezultata în urma unei analize de piata. Asta în ceea ce priveste instrumentele

financiare ce vor urma din bani românesti", a adaugat Svetlana Gombos.
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